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1. Nulägesrapport 

- Kort beskrivning av läget i respektive bransch (fokus lokalt) och information från 
kommunala verksamheter. 

 
Transport 
Stabilt i branschen i stort, som det varit tidigare. Mindre aktivitet för snöröjningen  under 
vintern  
 
Skog 
Full aktivitet hos företagarna i kommunen.  
 
Handel 
Påskhandeln har varit som vanligt, påverkan av Borgafjällsområdet på grund av 
snöbristen. Yttre påverkan av väder, konjunktur generellt. Utmaningar med försäljning av 
affärsverksamhet inom handel.  
 
Tjänstesektorn/ IT 
Förberedelser pågår inför sommarens fiberläggning. Stabilt läge för branschen i stort.  
Företagarna Dorotea 
Årsmöte genomfört, god uppslutning. Samma styrelse sitter kvar i år. Är delaktiga i 



planering av Doroteamässan och har regelbunda möten med Utvecklingsenheten. 
Bevakar hyresfrågan inom kommunen. Deltagit i möten med andra lokalföreningar i 
regionen och utbytt ideér.   
 
Industrin 
Många funderingar och frågeställningar angående nya tullavgifterna. Svårt att förutse 
påverkan. Allmän oro bland samtliga aktörer. Växelkursen gör att man överväger om det 
finns anledning att låsa växelkursen hos bankerna även hos mindre företag.  
 
 
Kommunen  
Information om Doroteahus. Revisorerna önskade ny värdering på grund av höga 
vakansgraden. Värdet skrevs ned och påverkade bokslutet vilket genererade att 
Kommuninvest nekade mer lån. Kommunen har då tagit över. Samtliga projektkostnader 
kommer att betalas tillbaka då det är inskrivet i tjugoårigt hyresavtal med regionen.  
 
 

Information från SAV (Södra Lapplands Vatten och Avfall AB) 

Pierre Danielsson, Vd för SAV presenterar bakgrund och syfte till att bolaget bildades samt 
uppdrag och organisation. 

- Fråga: Kommer det finansiering till kommunerna i samband medmed höjda krav från stat 
el EU? Svar nej, oftast inte. Dock syns en förbättring i att ta in synpunkter från små 
kommuner från regeringshåll. Pierre har bl.a varit delaktig i dricksvattenutredningen och 
sett en effekt av att synpunkter från små kommuner tagits i beaktande i förhållande till det 
ursprungliga förslaget  
 

- Det blir inte mycket billigare att bilda bolag mot att driva i kommunal regi, men taxorna kan 
hållas nere (normal kostnadsutveckling) med hjälp av bolagsbildningen. Samverkan 
mellan kommuner säkerställer genomförande av uppdraget, kompetensförsörjningen och 
inte behöva anlita konsulter i samma omfattning som tidigare. Totalt fyra tjänster ej 
tillsatta i bolaget som helhet sedan övergången ( gäller både Dorotea och Åsele).  

 

- Administratörerna täcker samma telefontid som tidigare. Växeln är öppen mellan kl 8-17, 
men telefontid för specifika frågor måndag till torsdag kl 13-15. Nya hemsidan på väg upp 
och kommer att medföra bättre information, lättare att hitta information och blanketter 
som rör VA/renhållning. Finns även på sociala medier. Nyheter publiceras löpande.  

 
- Fråga: Hur ser stationering ut för personal i västra området av kommunen? Svar: En ord. 

personal stationerad i Risbäck och en i Borgafjäll. För närvarande går en anställd i 
introduktion på grund av byte personal. Den är också stationerad i Risbäck. Då personalen 
som utgår från Risbäck har separata arbetsuppgifter kan de inte dela tjänstebil utan kör 
varsin. 



 

- Synpunkt på information från kommunen: Information gick ut på en områdesträff om att 
förändringar inte skulle påverka inlämning av avfall, men sedan kom ny information från 
SAV två veckor senare. Ingen medarbetare från SAV deltog i områdesträffen. Viktigt att 
hålla den interna dialogen uppdaterad för att inte företagen ska få olika infomation 
beroende på vem man vänder sig till. Önskvärt att SAV är representerade på 
områdesträffar framgent 

 
- Synpunkt: Vid besök på ÅVC har olika information gått ut till företag kring hur man ska 

sortera. Bemötande och service från personalen som är stationerad på ÅVC är viktigt då vi 
är mitt i en större förändring och alla som besöker ÅVC för att lämna in verksamhetsavfall 
kanske inte fått ta del av information om vad som gäller ännu.  
 

- Synpunkt: Företag har ansvar om att ta reda på vad som gäller men då behöver man hitta 
informationen. Positivt att arbetet med hemsidan får ta tid så det är rätt och enhetlig 
information som finns att hitta. Önskemål om samlad information om taxor och avgifter 
som riktas mot företag på hemsidan.  

 
 

- Fråga: Varför kan man inte längre ta emot däck på ÅVC? Svar: Har inte möjlighet att ha 
kvar däckmottagning på ÅVC pga att den ligger på avslutad deponi där det inte får samlas. 
Fråga: Är det ff platsbrist pga att två containerplatser frigjorts? Svar ja enl info från 
renhållningsansvarig. Däcken behöver företagen själva se över. Förslag – kan lokala 
däckfirmorna samarbeta kring förvaring/hämtning? 
 

- Information: Företag kommer att kunna samarbeta genom att hyra ovanjordsbehållare 
från SAV som då ombesörjer tömning. Problem med utrymme på nuvarande ÅVC 
begränsar möjligheten till samverkan kring externa aktörer som erbjuder 
företagsmottagning. 

 

- Fråga: Varför ny ÅVC? Svar: Förslag om ny ÅVC baseras på mer utrymme och bättre 
materialflöde. Nuvarande ÅVC uppfyller inte behoven i nuläget. Motivet till flytt är 
utrymmet, beräknad investeringskostnad senast 2,2 mkr för ny ÅVC.  

 
- Information: Insamling är bara för hushållen. Wellpapp och metall får lämnas utan avgift. 

Verksamheter har nu möjlighet att hyra kärl av SAV. Möjligt genom nya insamlingsfordon 
from hösten.  

 
- Synpunkt: Information om återvinningsinsamling bör ges till samtliga företag. Information 

om hyran fråm SAV och vilka krav på låsning/tömningssystem som krävs för företag som 
vill investera i egna kärl. 

 



- Fråga: Kommer transporter att läggas ut på upphandling i bolaget? Svar: Bolaget kör egna 
transporter till självkostnadspris. Vissa transporter upphandlas, ex slamtömningen samt 
viss transport från ÅVC och grävarbeten. 
 

- Fråga: Inköp av material osv, var handlar bolaget? Svar: Bolaget är knutet till de stora 
kommunala ramavtalen (Ex Ahlsell, Sinfra osv) vid inköp av större mängder material till VA. 
Försöker att handla lokalt i den mån lagen ger utrymme för det. 

 
 

- Fråga:Varför fick Dorotea Kommun fick skjuta ytterligare medel till bolaget?:  
Svar: Det som går in i bolaget värderas i bokfört värde. Fordon som är avskrivna är 
bokförda med 0-värde i anläggningsregistret oavsett marknadsvärde. Åsele har haft högre 
värden på sina anläggningstillgångar pga investeringar senare år. Dorotea fick därför 
skjuta till ytterligare 3,4 miljoner. Regleras i ägaravtal mellan kommunerna.  

 
- Fråga- Vad är planen för Järnvägsgatan?  

Svar: Besiktades av oberoende besiktare innan vägomläggningen. Kommunen har nu fått 
ett bud som ska omfatta återställande av gatan till ursprungligt skick innan 
vägomläggningen. Kommunen i samverkan med SAV jobbar på att ta fram ett 
kostnadsförslag på vad som behöver tillskjutas i medel från kommunens sida.  Planerar 
att göra jobbet i etapper.  

 

UPPFÖLJNING AV DELMÅL I NÄRINGSLIVSPLANEN 

 

 Kommunen ska sträva efter att minska andelen icke kärnverksamhet i egen regi. Inom 

ramen för LOU upphandla mer lokalt och verka för att fler av kommunens företag deltar i 

upphandlingar. 

 

- Projekt Shimr har genomfört digital föreläsning om upphandling. Intern dialog planeras för 

att kommunen ska utveckla sitt arbete. 

 

Tillväxt och sysselsättning hos befintliga företag ska öka. 

 

- Under perioden har 12 företagsbesök genomförts och behov av stöd har bland annat varit 

kopplat till innovation, kapital och generell företagsutveckling men även andra insatser. 

Kopplat ihop behov med olika företagsfrämjare, genomfört enskilda insatser och erbjudit 

konsultstöd.  

- Genom projektet SHiMR har även dessa aktiviteter riktat till företag genomförts: 



• Koll & Kontroll. (3 tillfällen) 

• Det sunda avtalet. 

• Information om Företagsförsäkringar. 

• Anbudsskola  

• Ladies Time. 

 

 

Vid kontakter med näringslivet ska service och gott bemötande vara ledord 

Områdesträffar som är genomförda under våren och tom 250423 

• Timmervägen 
• Östra Industriområdet 
• Centrum - Nytt 
• Centrum Västra - Nytt 

 

 

Antalet nystartade och nyetablerade företag ska öka 

 
- Inga riktade insatser i delmålet. Finns alltid möjlighet att boka tid för nystartsrådgivning 

eller bli lotsad till annat stöd via näringslivsutvecklare. 

 

 

Kompetensförsörjningen till företag ska underlättas och matchning mellan 
utbildningsutbudet och näringslivets behov förbättras. 

 
- Lärcentrum har jobbat med att hitta deltagare till uppdragsutbildning APV steg 1.1-1.2 i 
samverkan med lokalt företag och SAV. Kunde inte genomföras vid detta tillfälle på 
grund av för få anmälda. LC har istället hjälpt till att förmedla information om andra 
utbildningstillfällen utanför Dorotea, 
- Projekt Move Up North. Dorotea har i dagsläget kontakt med 17 kontakter och en 
person av dessa är på väg att flytta hit och har fått jobb. Projektet deltog på 
migrationsmässan i Utrecht och fick in 97 intressenter. 33 av dessa önskar personlig 
kontakt och är redo att flytta inom kort. Kommande mässor projektet deltar på i vår är: 
Jobbmässan i Stockholm samt Elmia Game Fair i Jönköping. 
 
 



Våra grundskoleelevers kännedom om och kunskap om lokala yrken och branscher ska 
öka. 

 
- Kommunen och föreningen Företagarna jobbar med genomförande av Doroteamässan där 

lokala arbetsgivare har möjlighet att delta och visa upp sina verksamheter för 
grundskolan. Samtliga grundskoleklasser är inbjudna och gymnasieskolorna i Vilhelmina, 
Strömsund och Lycksele har blivit kontaktade i syfte att se om det samarbeta för att deras 
gymnasieelever från Dorotea ska få möjlighet att besöka mässan. Studie- och 
yrkesvägledare deltar i samverkans möten med Föreningen Företagarna för att fungera 
som länk mellan grundskola och näringsliv. 
 

 

4. Övriga frågor   

Nästa möte blir 3 juni i stora studion, Centrumhuset kl 16.00 - 18.00.  


